

Buletin

e-ISSN: 2600-8289

Rabi'ulakhir - Jamadilawal 1444/ November 2022

ACIS



FADHILAT BERSEDEKAH SECARA RAHSIA

**Kesan Melupakan Semangat
Nasionalisme dalam Kalangan
Rakyat Malaysia** 5

**Adat Perayaan dalam Masyarakat
Melayu di Malaysia** 6

**Kolaborasi ACIS dan UMHRC
memperkasakan PDPH UiTM
Cawangan Negeri Sembilan
Kampus Kuala Pilah** 8

eISSN 2600-8289



Kolaborasi ACIS dan UMHRC memperkasakan Program Diploma Pengurusan Halal UiTM Cawangan Negeri Sembilan Kampus Kuala Pilah

Oleh:

Siti Aishah Binti Sokhibul Fadil

Pensyarah Kanan, Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan Kampus Kuala Pilah

Suhaila Binti Sharil

Pensyarah, Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan Kampus Rembau

Nurul Atikah Binti Poniran

Pensyarah, Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS), UiTM Cawangan Negeri Sembilan Kampus Kuala Pilah

Gerak kerja kolaborasi antara Akademi Pengajian Islam Kontemporari (ACIS) UiTM Cawangan Negeri Sembilan (ACIS UiTM CNS) dengan University of Malaya Halal Research Centre (UMHRC) bermula pada 27 April 2020 melalui perbincangan di peringkat jawatankuasa MoU/MoA ACISCNS dan turut diadakan mesyuarat bersama pihak UMHRC bagi memperoleh kata sepakat dan persetujuan antara kedua-dua belah pihak. Setelah beberapa siri mesyuarat diadakan, ACIS UiTM CNS telah menyatakan hasrat (*Letter of Intent*) kolaborasi secara rasminya melalui surat bertarikh 30 Mei 2020 kepada pihak UMHRC dan disambut baik hasrat tersebut oleh UMHRC melalui surat setuju terima kolaborasi bertarikh 1 Jun 2020.

Justifikasi pemilihan UMHRC sebagai rakan kolaborasi ACISCNS adalah kerana UMHRC telah dilantik sebagai salah sebuah rakan strategik di bawah Malaysia International Halal Academy (MIHA), JAKIM. MIHA merupakan salah satu unit di bawah JAKIM yang melaksanakan program pembangunan kapasiti dari sudut latihan dan bimbingan halal sama ada di peringkat domestik dan antarabangsa. UMHRC yang dikenali sebagai pusat penyelidikan halal juga turut menawarkan perkhidmatan yang berkaitan konsultasi dan latihan halal, bengkel halal, kursus pendek dan latihan halal profesional. Maka ACIS berpandangan dengan adanya kolaborasi bersama UMHRC ini dapat memenuhi dan memperkasa program akademik ACIS khususnya Program Diploma Pengurusan Halal dengan penganjuran pelbagai kursus halal untuk manfaat bersama.

Tujuan kolaborasi LOI ini adalah memberi latihan kepada pelajar sebagai pengukuhan kod kursus Diploma Pengurusan Halal, menyediakan *Training of Trainers (TOT)* kepada staf akademik bagi meningkatkan kepakaran pensyarah serta memberi peluang penempatan latihan industri kepada pelajar Diploma Pengurusan Halal. Bagi memenuhi tujuan ini, pihak UMHRC berperanan menyediakan kursus halal dan menguruskan tenaga pengajar serta sijil penyertaan kepada peserta manakala pihak ACIS UiTM CNS pula menguruskan kelulusan program dan pelaksanaan kursus kepada pelajar dan staf akademik agar berjalan lancar dan baik.

Susulan itu, satu majlis perasmian telah diadakan pada 23 September 2020 bagi meraikan persetujuan yang telah dimeterai antara ACIS dan UMHRC serta simbolik pembuka penganjuran kursus halal kepada pelajar ACIS. Majlis ini telah dirasmikan oleh Rektor UiTM Cawangan Negeri Sembilan, Prof. Dr Yamin Bin Yasin dan turut dihadiri oleh Dekan Kluster Penyelidikan *Social Advancement and Happiness UM*, Prof. Dr Ainin Binti Sulaiman, Pengarah UMHRC Dr Zalina Binti Zakaria dan staf UMHRC serta pengurusan tertinggi UiTM dan staf akademik ACISCNS.



Aspek keberkesanan penganjuran kursus adalah sangat penting untuk dilihat bagi memastikan hasil latihan kursus memenuhi objektif yang ditetapkan. Berdasarkan aspek ini, sepanjang tempoh LOI yang bermula 1 Oktober 2020 hingga 31 September 2021, maklumbalas yang diterima daripada peserta terhadap penganjuran 11 kursus halal yang telah dijalankan adalah sangat positif dan memberangsangkan. Secara ringkasnya, dapatan laporan keberkesanan kursus (kelulusan TAPA) menunjukkan majoriti peserta mengatakan kursus ini dapat meningkatkan kemahiran dan pengetahuan berkaitan bidang halal (93.3%), membantu mengaplikasikan ilmu dalam proses pembelajaran dan kehidupan sebagai pelajar (91.5%) dan memberi impak positif kepada pelajar (97.5%).





Atas kejayaan penganjuran kursus halal tersebut, maka ACIS dan UMHRC telah bersetuju meneruskan kolaborasi LOI untuk tahun kedua bermula 1 Oktober 2021 hingga 31 September 2022 dengan penganjuran 5 kursus halal kepada para pelajar dan staf akademik ACIS. Justeru berikut adalah maklumat kursus halal yang telah dilaksanakan dengan jayanya sepanjang tempoh 2 tahun kolaborasi.



Sebagai penutup, kolaborasi antara ACIS dan UMHRC sangat bermanfaat kepada para pelajar bagi membantu meningkatkan kefahaman dan nilai tambah ilmu terhadap pengetahuan industri halal disamping meningkatkan kepakaran dalam kalangan staf akademik khususnya yang terlibat dengan pengajaran dan pembelajaran bagi kod kursus halal. Moga kolaborasi sebegini dapat diteruskan pada masa akan datang dengan diperluaskan lagi bentuk kolaborasi seperti kolaborasi penganjuran seminar, konferensi dan penyelidikan berkaitan industri halal.

